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Slovo starosty

Vážení spoluobčané!
Je  naprosto zbytečné lamentovat nad rychle plynoucím časem. Zkrátka

další čtvrtletí je pryč. Končí školní rok. Začnou letní prázdniny a doba
dovolených. Počasí si s námi velmi pohrává. S některými kraji opět katastroficky.
Nezbývá nic jiného než brát věci tak, jak je život přináší. Bohužel některé
události jsou nevratné. Jako blesk nás zasáhla zpráva o úmrtí jediné ženy
zastupitelstva obce, paní Jaroslavy Gazdové. Členkou zastupitelstva byla po
všechna čtyři volební období tj. od r. 1991, celkem 13 a ˝ roku. Po dvě období
byla jedinou ženou v radě obce a v době od r. 1995 do r. 1998 byla zástupkyní
starosty. Zemřela po nerovném zápase s těžkou nemocí. Patří jí dík za její
práci. Budeme na ní rádi vzpomínat. Novým členem zastupitelstva z řady
náhradníků volební strany ,,Nezávislí“ se stal p. Vladimír Soušek, který složil
slib člena zastupitelstva na posledním jednání ZO.

Nyní krátce o činnosti obce za  II. čtvrtletí. Na veřejně prospěšné práce
nastoupilo celkem 6 pracovníků a v současné době jsou mezi nimi 2 ženy.

U obce pracují zdarma také dva občané odsouzení na obecně prospěšné
práce. Všichni smluvní zaměstnanci pracují na úklidu obce a údržbě zeleně.
Zajišťovali dále přípravu letního kina, které si neodkladně vyžádalo pořízení
nového plátna i s novou nosnou konstrukcí s pořizovacím nákladem cca 26 000
Kč. Dále se starali o vzhled veřejných prostranství, hrabali listí a kosili travnaté
plochy. Prováděli menší stavební práce a opravy nemovitostí i obecního
mobiliáře.

 Pracovnice OÚ zajišťovali kromě běžných činností přípravu voleb do
Evropského parlamentu, přípravu dokladů na kontroly prováděné finančním
úřadem, okresní správou sociálního zabezpečení a auditorem.

Opraveny byly nejhrubší závady chodníků v ulici 1. máje a Nádražní.
Zrekonstruován byl plot se sousedním vlastníkem pozemku 85 a 1162/2 u
obytného souboru „Trávníky“. Výstavba inženýrských sítí v lokalitě ,,Trávníky“
byla zahájena v prvním červnovém týdnu po nabytí právní moci všech tří
stavebních povolení.První vydal MÚ Prostějov odbor dopravy a povolil v něm
chodníky a komunikace vozidlové. Druhé vydal MÚ Němčice nad Hanou,
stavební úřad a povolil  rozvod STL plynu, rozvody NN, veřejné osvětlení,
přeložku VN, kabelizaci VN  včetně nové trafostanice, která má být umístěna
za hasičskou zbrojnicí. Kanalizaci a vodovod povolil odbor ŽP MÚ v Prostějově.
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Ve výběrovém řízení na dodavatele stavby zvítězila svou nejvýhodnější nabídkou
firma VHP spol. s r.o. Ivanovice na Hané. Firma STRABAG se stala
subdodavatelem, který zajistí realizaci chodníků a komunikací. Smluvně bylo
dále převedeno investorství výstavby STL plynovodu na současného vlastníka
plynových rozvodů v obci firmu QUANTUM spol. s r. o., Vyškov. Také
výstavba  rozvodů elektrické energie musela být smluvně převedena na JME
a. s., Brno.

Do současné doby bylo uzavřeno 21 smluv o budoucí smlouvě s budoucími
stavebníky, kteří se zavázali do čtyř roků postavit rodinný dům. Pro rok 2004
nebyla  přiznána  obci dotace z MMR ČR  na budování technické infrastruktury
ve výši 3,2 mil. Kč.. Dotace nám byla přislíbena ministerstvem až  pro rok
2005. Vybudování kanalizace, vody a plynu se předpokládá do konce měsíce
srpna. Následně pak do poloviny měsíce září rozvod NN a veřejného osvětlení.
Tímto budou vytvořeny podmínky výstavby  stavebníkům rodinných domků,
kteří již v této chvíli žádají o stavební povolení.

Současně se rozběhly stavební práce na III. etapě ,,Rekonstrukce a
dostavby ZŠ“, prováděné firmou MORAVASTAV Kroměříž s. r. o.  Práce
pokračují dodatečnou venkovní izolací budovy ,,A“ a drenážováním. Pokračovat
se bude přístupovou komunikací, úpravou dvora, rekonstrukcí kotelny a
výstavbou bloku ,,D“ s osobním výtahem pro zdravotně postižené.

Na červen je dále připravena rekonstrukce hasičské zbrojnice s výměnou
oken, dveří, vrat a novou fasádou. Olomoucký kraj rozhodl o přispění na tuto
opravu ve výši 180 tis. Kč z Programu obnovy venkova. Z vlastních zdrojů
musíme doplatit 240 tis. Kč. Na vybavení sboru přispěl rovněž kraj, a to
konkrétně částkou 25 000 Kč. na nákup plovoucího čerpadla. I v tomto případě
musí obec uhradit nejméně 50 % z nákladu na pořízení.

Od poloviny května se pokračuje na opravě kapličky v Těšících osazením
okenic, dveří, sanačními omítkami a provedením opatření proti vzlínání zemní
vlhkosti. Na závěr bude provedena fasáda a venkovní úpravy.

Koncem měsíce května byla učiněna dohoda o přípravě a realizaci
rekonstrukce silnice III/43313, což je cesta od železničního přejezdu po odbočení
na Dřevnovice v blízkosti výpravní budovy ČD. Náhrada dlažby z kostek za
živičný povrch je předběžně načasována na měsíc srpen.

V současné době se dokončuje příprava projektu chodníků v ulici
Komenského, Vyškovská, gen. Svobody a parkoviště naproti budovy OÚ.
Realizace dláždění chodníků budou prováděny v pořadí Vyškovská, Komenského
a gen. Svobody. Souběžně bude probíhat postupná výstavba vjezdů ze žulové
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kostky 10/10 do domů na návsi v Těšicích.
Dodavatel stavby dálnice zahájil rekonstrukci mostu mezi Nezamyslicemi

a Mořicemi na silnici  I/47 s úpravou přilehlého úseku komunikace uvedením
přeložky do provozu od 22. 6. 2004. V tento den byla také zkolaudována polní
cesta „C1“ k polnímu složišti s interakčním prvkem IP 2 k hnojišti nad ulicí
Komenského. Cesta i výsadba bude naší obci po kolaudaci předaná do
vlastnictví a následné péče. Stejně tomu bude i s biocentrem budovaným mezi
Mořicemi a Nezamyslicemi ve směru žleb. Tyto objekty vám doporučuji jako
zajímavý námět nedělní vycházky.

Dokončen byl projekt pro výstavbu polní cesty C3 Nezamyslice - lokálka
Těšice, který by měl být realizován v nejbližší době, aby mohl kromě dopravní
obslužnosti zajišťovat také dopravní přístup od hasičské zbrojnice k obytnému
souboru ,,Trávník“.

Dne 18. června 2004 schválilo ZO změnu obecně závazné vyhlášky o
fondu modernizace a oprav bytového fondu. Vysoký úrok a malý rozsah účelu
půjček způsobil nezájem občanů o tuto službu. Cílem opatření je snížit úrokovou
sazbu na pouhá 3% a rozšířit účel půjček o dodatečné tepelné izolace, izolace
proti vodě a zemní vlhkosti. Dále může být žádáno o poskytnutí půjčky na
modernizaci bytu, výměny oken, dveří, podlah, zřízení či opravy koupelny apod.
Půjčku nelze poskytnout na vybavení interiérů. Věřím, že o půjčky bude opět
zájem.

Z činnosti v oblasti kultury je možno dobře hodnotit uspořádání několika
sešlostí dříve narozených, velký koncert souboru Hradišťan, báječnou školní
akademii a zahájení sezóny letního kina. Novinkou ve sportu bylo uspořádání
turnaje ve stolním tenise a tradiční akcí byl „Dětský den“ v ÚSP. Jinak nesmíme
zapomínat na pravidelnou soutěžní činnost oddílu kopané TJ Haná Nezamyslice
a SK Prima Group – oddíl kolové. Obec tyto činnosti podporuje svou finanční
i pracovní podporou. Pořádání těchto akcí a pravidelná sportovní činnost by se
neobešla bez snaživého a obětavého úsilí organizátorů p. Bohumila Outraty,
pracovníků ÚSP, učitelů ZŠ, p. Josefa Beneše, p. Jarmily Lužné, p. Josefa
Látala, p. Josefa  Šebáka, p. Františka Michlíčka, učinkujících, trenérů, hráčů
i pracovníků obce.

Na závěr mi dovolte, abych vám všem popřál hezké prožití prázdnin i
dovolené. Hlavně načerpání nových sil do další práce a příjemný odpočinek.

                                                                                  Jiří Doubrava
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Usnesení è. 13/2004 zastupitelstva obce

z  jednání  zastupitelstva  obce,  konaného  dne  18. 6. 2004
v  klubu  Obecního  úřadu  v  Nezamyslicích

I. Schvaluje :
1. Rozpočtovou změnu č.1, kdy rozpočet obce se povyšuje v příjmech i

výdajích o částku 5.292.133,-Kč tj. z  15.580.600,- Kč na  20.872.733,-Kč.
2. Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2004 o vytvoření a použití účelových

prostředků z „Fondu oprav a modernizace bytu“ na území obce
Nezamyslice.

3. Vyhlašuje lhůtu pro přijetí žádostí na půjčky z FOMB na období od 15.7.
do 15.8.2004 a současně jmenuje komisi pro zpracování návrhu na poskytnutí
půjček ve složení: předseda komise: Vladimír Soušek, členové komise:
Bohumír Novotný a Eva Horáková.

4. Vykoupení pozemků p.č. 436,438,439,440 a 441 stavební plocha nacházející
se v ploše mlátového hřiště za odhadní cenu.

5. Koupi části pozemku p.č. 1158/3 o výměře 160 m2 od manželů
Hangurbadžových, gen.Svobody 124.

6. Prodej části pozemků p.č . 1162/2 o výměře 84 m2 manželům
Hangurbadžovým po předchozím zveřejnění na úřední desce po dobu 15
dnů.

7. Prodej  pozemku p.č. 1162/2, díl “c”, st. plocha o výměře 192 m2 p.
Františku Ficovi, Vřesovice č. 29 za cenu 150,-Kč/m2 po předchozím
zveřejnění na úřední desce po dobu 15 dnů.

8. Převod hospodářského výsledku ZŠ ve výši 120.528,15 Kč na rezervní
fond.

9. Převod hospodářského výsledku Pohřební služby Obce Nezamyslice za
rok 2003 ve výši 61.466,65 Kč na účet obce u  ČS a.s.  č .ú .
1502005359/0800.

10. Dodatek smlouvy s Jihomoravskou plynárenskou a.s., který nahradí
dosavadní smluvní vztah s obcí na dobu neurčitou, smluvním vztahem na
dobu  určitou a to k 31.8.2004 v návaznosti na schválený odprodej
plynárenského zařízení v obci firmě Quantum Vyškov a.s. dne 5.9.2003

11. Poskytnutí příspěvku fotbalovému klubu TJ Haná Nezamyslice ve výši
33000 Kč na opravu travnaté plochy fotbalového hřiště.
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Fotbal

II. Ruší :
1. OZV č. 2/1997 o vytvoření a použití účelových prostředků FOMB.

III. Ukládá starostovi :
1. Uzavřít  kupní smlouvy uvedené v bodě 4,5,6 a 7/I.
2. Vydat vyhlášku obce Nezamyslice – ceník hrobových a urnových míst.
3. Uzavřít smlouvu s JmP a.s. v návaznosti na bod I/10 tohoto usnesení.

IV. Bere na vědomí :
1. Zprávu o činnosti.
2. Zprávu o hospodaření.
3. Zprávu z kontroly dotací provedenou Finančním úřadem v Prostějově.

Konec jarních soutěží v našem fotbalovém klubu je nejen ve znamení
částečného hodnocení práce celého klubu, ale také přípravy na sezónu příští.
Jarní část, do které vstupovala naše mužstva mužů A,B a dorostu na sestupových
místech byla ve znamení snahy o udržení těchto soutěží. Zatímco muži přistoupili
k zimní přípravě zodpovědně a mužstvo „A“ zlepšenými výsledky ( nejlepší
jarní část soutěže za posledních pět let) úkol splnilo již počátkem soutěže a
herně dokázalo, že má na podstatně lepší umístění, mužstvo „B“ zlepšenými
výkony dokázalo obhájit příslušnost ve třetí třídě okresní soutěže až vítězstvím
v posledním zápase, naši dorostenci nás zklamali na všech frontách. Jednak
přístupem k tréninku, kdy v úterý netrénoval téměř žádný z nich, v pátek potom
maximálně 3-4 hráči, jednak přístupem k jednotlivým zápasům, jak docházkou,
tak výkonem. Po všech zápasech odcházeli poraženi a až na pár výjimek s
drtivou porážkou a po zásluze opouští krajskou soutěž.

Mužstvo žáků skončilo ve své soutěži na přijatelném 4. místě. Velkou
radost nám z mládežnických týmů dělá pouze přípravka pod vedením pana
Machálka. Dvakrát týdně trénují pod jeho vedením v počtu 20-30 benjamínků.
Tady se ukazuje jako v jediném případě spolupráce s rodiči, kdy tátové jsou
přítomni jak tréninků, tak i zápasů. S podivem je, že i v tomto případě se jedná
převážně o rodiče z okolních obcí.

Rodiče od nezamyslických dětí zřejmě o své ratolesti nemají zájem,
tréninků ani zápasů se nezúčastňují vůbec. Nezřídka mají trenéři žáků pan
Špička a Lakomý (mladší) problém s dopravou hráčů k zápasu na hřišti soupeře



7

a doma hrají žáci za přítomnosti rodičů hostujících mužstev. S dorostenci jezdí
na zápasy, trénuje je, vede mužstvo při zápase a k tomu ještě dělá pomezního
rozhodčího jediný člověk, pan Pina.

Vezmeme-li v úvahu, že chod klubu, tzn. elektřina, voda, rozhodčí,
dopravné, nákup dresů, balonů stojí oddíl ročně 250.000,- Kč, je efektivita
vynaložených peněz u mládežnických mužstev, vyjma přípravky, téměř nulová.
Proto výbor oddílu žádá zájemce, především z řad rodičů, o pomoc, jinak nejsme
schopni práci na nejdůležitějším úseku, a to jsou naši mladí, do budoucna
zlepšovat.

Ten, kdo chodí kolem hřiště, si jistojistě všiml strojů na travnatém hřišti.
To právě proběhla celková rekonstrukce hřiště, jež obnáší nakypření, vysbírání
stařiny, zaštěrkování a podsetí travným semenem. Tato rekonstrukce stála
bezmála 70.000,- Kč. Jediným pomocníkem při financování byl opět obecní
úřad , kterému za pomoc klubu při jeho provozu, především celoroční údržby
hřiště, sečení, hnojení, výplata hospodáře, patří naše poděkování.

Pro podzimní část připravujeme opravu vodovodních trubek uvnitř kabin,
těsně před dokončením je pokladna pro vybírání vstupného, kterou vyrobil
svépomocí pan Pavlík, za což mu patří také náš dík.

Chtěli bychom do blízké budoucnosti postavit stánek pro udírnu, ale bez
pomoci našich občanů a sponzorů nejsme schopni zvelebovat náš areál tak, jak
by si to zasloužil.

Zajímavé je, že v sousedním Tištíně je vybudované zázemí, kabiny,
občerstvení na vysoké úrovni a jak si jistě návštěvníci tohoto areálu všimli, není
to zásluha jen obecního úřadu, ale především velkého počtu nadšenců, které
spojuje láska ke kopané.

Doufáme, že i u nás se v našich občanech tato soudržnost v příštím období
projeví a v daleko větším počtu všech milovníků fotbalu dokážeme nejen zlepšit
výsledky našich mužstev, ale i vylepšovat již tak krásně zbudovaný areál ku
prospěchu nás všech.

Stačí jen přijít a zapojit se, dveře jsou pro všechny otevřené. Těšíme se
na Vás.

Fotbalový výbor

Fond modernizace a oprav bytového fondu.

Obec Nezamyslice v zájmu zlepšení bydlení, životního prostředí a vzhledu
obce vytvořila  „Fond oprav a modernizace bytů obce“ Nezamyslice, který
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slouží k poskytování půjček na zvelebení obytných budov na území obce podle
stanovených pravidel a podmínek.

Prostředky fondu je možno používat výhradně k poskytování půjček při
úročení 3 % a nejdelší lhůtě splatnosti 7 let mimo rok, v němž byla půjčka
poskytnuta subjektům a podle pravidel dále uvedených.

Příjemci půjček z fondu podle odst. 1 mohou být pouze fyzické a právnické
osoby, které vlastní obytné budovy a byty na území obce a které přijmou závazek
poskytnutou půjčku podle stanovených a ve smlouvě uvedených pravidel ve
prospěch těchto obytných budov

Z fondu se poskytují tyto druhy půjček :
1/  na obnovu fasády domu včetně oplechování u domů starších 20 let
2/  vestavba bytu do půdního prostoru
3/  obnova střechy starší 20 let nebo zřízení sedl. střechy rušící plochou
    střechu
4/  modernizace bytu (výměna podlah, oken a dveří, úprava koupelny)
5/  dodatečná izolace proti vodě, zemní vlhkosti
6/  zateplení fasády
Půjčky jsou poskytovány na dobu splatnosti 3 -7 let s jednotným úročením

3 %. Výše půjček se pohybuje v rozmezí 30 – 100 tis. Kč. Jednotlivé druhy
půjček lze kumulovat. Půjčku nelze získat opakovaně na jeden druh u jednoho
domu. Půjčky  lze čerpat pouze do konce kalendářního roku, v němž byl zřízen
příslušný účet a zapůjčená částka se splácí rovnoměrně měsíčními splátkami
počínaje červencem  roku následujícího po roce, v   němž  byla  půjčka
poskytnuta.

Úroky se platí podle smlouvy o půjčce. Zvláštní dohodou lze stanovit
rychlejší splácení půjček.

Osoby, které splňují podmínky, mohou získat půjčku z fondu výhradně na
základě výběrového řízení. Výběrové řízení organizuje OÚ Nezamyslice
v každém kalendářním roce samostatně dle finančních možností fondu. Komisi
pro výběrové řízení jmenuje obecní rada.

Letos  došlo k novelizaci Obecně závazné vyhlášky a změněny byly
úrokové sazby a rozšířeny byly i účely půjček. Doporučujeme Vám využít této
výhodné možnosti zapůjčení peněz k opravě svých starších domů. Bližší
informace podají pracovnice OÚ Nezamyslice. Možnost podat žádost o
poskytnutí půjčky k čerpání ještě v tomto roce máte v době od 15. 7. do 15. 8.
2004.

Jiří Doubrava
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Co víme o “hasièárni”?

Omlouvám se za tento výraz. Mám samozřejmě na mysli hasičskou
zbrojnici. Stejně ji však většina občanů takto nazývá od dob jejího vzniku. A
kdy se vlastně v obci objevila první zbrojnice?

V dřívějších dobách byly požáry ve městech i na vesnicích velmi časté.
Jejich příčiny bývaly různé. Většinou to však bývala nepozornost při zacházení
s otevřeným ohněm. Svítívalo se loučemi nebo svíčkami. Později „petrolkami“.
A to i ve chlévech a dokonce i ve stodolách. Z otevřených ohnišť v kuchyních
stoupal dým pod slaměné doškové střechy. Stačila jiskra a neštěstí bylo hotovo.
Jen občas nízké chaloupky zapálil blesk. Následky požáru byly vždy velké.

5. února 1662 shořela větší část obce i s kostelem a farou. V r. 1787
způsobil velké škody požár. Padlo mu za oběť 25 domů i se stájemi a stodolami.
V r. 1902 byla bleskem zapálena Rybaříkova stodola a shořely i dvě sousední.
23. března 1913 vypukl požár na Pazderně, při němž přišlo o střechu nad hlavou

osm rodin.
Při zdolávání požáru si občané pomáhali vzájemně. Bývala to však pomoc

živelná, neorganizovaná bez potřebného nářadí, a tak většinou málo účelná.
Proto  na přelomu 19. století vznikají dobrovolné hasičské sbory a každá obec
dostává „obecní stříkačku“. Ta naše podle fotografie nese letopočet 1896.

Byla umístěna ve stodůlce opuštěného domku č.p. 144 /ul.Tjabina/. Tento
rok tedy můžeme považovat za počátek „zbrojnice“, i když hasičský sbor byl
v Nezamyslicích založen až o rok později.

Začátky nebyly jednoduché. Obecní zastupitelstvo se stavělo k této
„novotě“ lhostejně, chladně, ba až odmítavě. A tak se začínalo jen velmi skromně.
Z členských příspěvků a za vlastní peníze se pořizovaly stejnokroje, sekerky,
helmice a dokonce i výstroj. Háky, žebříky, hadice, krompáče a další věci. Ale
kam to všechno uložit?

V r. 1902 posílá jednatel obecnímu úřadu písemnou žádost o propůjčení
obecní kolny, „která by se opravit nechala pro šatnu na uniformy a uschování
všech předmětů hasičských“. Přiložila se i žádost o udělení nějaké peněžité
podpory. Oba požadavky byly splněny.

Na obecním trávníku, proti nové družstevní mlékárně, nedaleko mostu
přes Hanou, v nynější Nezamyslově ulici se postavila malá zbrojnice s vraty
pro stříkačku v průčelí. Na místě nynější stála od r. 1912 první skutečná
„hasičárna“.
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Její okolí nebylo v nejlepším stavu. Mezi ní a budovou mlékárny byla
hluboká prohlubeň s cestou k mostu, která se při každém dešti naplnila vodou,
takže okolí, ale hlavně výjezd byl bahnitý. A tak se hasiči znovu obrátili na
zastupitelstvo se žádostí, aby se „bařiny kolem hasičárenského skladu zavezly
kamením“. Stalo se.

 Malinká hasičská zbrojnice dobře sloužila svému účelu. Ale když hasiči
výhodně zakoupili vyřazený „náklaďák“ od prostějovského pivovaru a Bohumil
Souček, Karel Košař a Josef Konšel z něj stvořili krásné „hasičské auto“, bylo
třeba řešit i otázku větších prostor pro uskladnění tohoto vozidla. Bylo jaro
1947.

O čtyři roky později vzniká i v sousedních Těšicích ČSPO –
Československý sbor požární ochrany a také tam je zřízena malá hasičská
zbrojnice sloužící těšickým požárníkům až do r. 2002.

Nezamyslice získávají větší vozidlo. A tak v r. 1955 zahajuje MNV
výstavbu nové, prostornější požární zbrojnice. To nikdo netušil, kolik hodin
dobrovolné brigádnické práce, především od vlastních členů si tato stavba
vyžádá.

Po pětileté usilovné práci bylo hotovo. Nová budova sloužila velmi dobře
třicetičlennému sboru i nově vzniklému „hasičskému dorostu“. Jejich radost
však netrvala dlouho.

V r. 1960 propůjčil MNV klubovku autoškole SVAZARMu pro školení
řidičů . Teprve po
patnácti letech se ji
podařilo  z budovy
vystrnadit.

Během prošlých
padesáti let se na budově
zbrojnice mnoho udělalo
a změnilo a snad i tyto
poslední úpravy –
střecha, okna, vrata a
odpady jí nepřidají jen na
kráse,  nýbrž i na

účelnosti. Kéž ještě dlouhá léta slouží obětavým členům hasičského sboru,
kteří ochotně přiloží ruce k dílu.

                                                                              Bohumil Outrata
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Protože se u nás podle nesmyslného zákona nesmějí zveřejňovat žádná
osobní data, tož vám to musím napsat tak, abyste byli nuceni trošičku pátrat jako
v detektivce.

Stařičká vdova, která se v prvních dnech července letošního roku ve zdraví
dožila devadesáti pěti let, žije v domku na západním konci Vyškovské ulice už
šedesát pět let.

Nezamyslice nejsou její rodnou obcí. Narodila se v dřevěnce, v samotě pasek
jižních svahů Hostýnských vrchů patřící k obci Lípa, položené v údolí horského
potoka.

A jak se dostala k nám?
V r. 1933 si ji tam našel František z Nezamyslic. Po šesti letech tvrdého

chleba v horách se podařilo koupit po řezníku Svozilovi zadluženou chaloupku
na Hané a na žebřiňáku převézt pár kousků nábytku, peřiny a dvě děti sem. Ani
tady nebyl život lehký. Muž si vydělával u zedníků a v cukrovaře a ona přinášela
nějakou korunku od Vránových. Od r. 1952 až do svého stáří pracovala velmi
svědomitě v místním JZD.

Už víte?
Paní Marie Klučková,
                                   přidáváme se ke všem gratulantům a přejeme Vám

ke krásnému věku 95 let hodně zdraví a sil k dosažení celé stovky.
Bohumil Outrata

Víte, kdo kdo je v naší obci nejstarší?

To, že již celého půl roku je samostatně hospodařící jednotkou jsme ani
nezpozorovali. Ale změnu ve vedení ústavu brzy zaznamená většina občanů.

Od 1. července se ujímá své ředitelské funkce Ing. Jiřina Krejčí, která až
dosud pracovala jako vedoucí výchovy podobného zařízení v sousedních
Víceměřicích.

Po osmiletém úspěšném působení opustila ředitelský post Mgr. Hana
Matušková. Touto cestou jí chceme upřímně poděkovat za vykonanou práci.
Není pochyb o tom, že má největší zásluhy na všech viditelných proměnách
tohoto zařízení. Během několika let se z nevábně působící budovy stal opět
„zámek“ a to jak z vnějšku, tak také zevnitř. Bydlení chlapců, tedy klientů, je na
vysoké úrovni. Co je však veřejnosti méně viditelné, to jsou velké změny ve
výchovné činnosti.

Domnívám se, že jí můžeme přisoudit i lví podíl na odbourání desetiletí

Ústav sociální péèe
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Vzpomínka na p. Josefa Honku

trvající bariéry mezi ústavem a obcí, mezi chovanci a občany. Svědčí o tom
nádherná spolupráce mezi základní školou a ústavem a to jak ve sportovním
klání, tak také v oblasti kulturní. Jsou to společné plesy, koncerty, radovánky,
besídky i sešlosti a podobné akce.

Děkujeme bývalé paní ředitelce za dobře vykonanou práci a přejeme jí na
novém působišti stejně dobré výsledky a radost i uspokojení z dosažených cílů.

Nové paní ředitelce přejeme totéž a přidáváme přání stejně dobré spolupráce
jaká trvala dosud.

Mnozí občané se dotazovali, kdo to vlastně zemřel, když se ve čtvrtek ráno
na budově fary objevil černý prapor.

Skromný a pracovitý řeholní kněz, salesián, farář v Jalubí, který z naší obce
odešel před jedenácti lety. Žil tu mezi námi a vedl svěřenou farnost téměř dvacet
let a během té doby svým osobním kouzlem, moudrostí, laskavostí, obětavostí,
skromností, ale především neúnavnou pracovitostí získal ke spolupráci nejen své
věřící farníky, nýbrž i celou řadu lidí nábožensky vlažných či jinak smýšlejících.

Kdo mohl tušit při styku, rozhovoru či jednání s ním, že má před sebou
„ostravského synka“, jednoho z pěti dětí proletářské dělnické rodiny, vyučeného
elektrikáře ve Vítkovických železárnách, maturanta Slovanského gymnázia
v Olomouci, absolventa Ostravské konzervatoře, „mukla“ mezi politickými vězni
z Jáchymovských dolů, vojáka, řeholního bratra, soukromého studenta teologie
a v den svých osmatřicátých narozenin tajně vysvěceného kněze.

K nám nastoupil po pětileté pastorační činnosti v Napajedlích 1. května 1974.
Častěji býval vídán a znám všem v montérkách než v kněžském rouchu. Však
jeho zásluhou a převážně vlastníma rukama byly provedeny rozsáhlé úpravy ve
zdejším farním kostele a na faře, byl zachráněn klenot barokního umění zámecká
kaple v Mořicích před úplnou zkázou a opraveny kaple na Malém Trávníku,
Těšicích, Dřevnovicích a Víceměřicích.

Už jen za to, že tyto objekty dokázal udržovat v dobrém stavu a většina
z nich je stále ozdobou jednotlivých obcí, měli bychom na tohoto nepředstavitelně
skromného člověka-kněze vzpomínat s úctou a vděčností.

Zemřel ve středu 23. června ve věku sedmdesáti pěti let.
Bohumil Outrata


